



Ansuchen um Genehmigung der Gutachter der Dissertation Application for Approval of the Reviewers of the Dissertation

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Matrikelnummer
Registration No.

Studienkennzahl
Program Code

Geburtsdatum
Date of Birth

Staatsbürgerschaft
Citizenship

Adresse
Street address

PLZ
Zip Code

Ort
City

E-Mail
E-mail

Telefon
Phone

Fachgebiet
Field of Study

Thema der Dissertation
Topic of the Thesis

Dissertation Sprache
Thesis Language

Prüfungssprache
Examination Language

Supervisor

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

Secondary Supervisor (if applicable)

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

Reviewers

1st Reviewer

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

2nd Reviewer

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

Die Betreuerin/der Betreuer kann ebenfalls ein Gutachten erstellen, allerdings nur zusätzlich zu den beiden anzuführenden externen Gutachterinnen/Gutachter, und ohne Wirkung auf die Gesamtnote. Die Betreuerin/der Betreuer sowie die beiden externen Gutachterinnen/Gutachter sind grundsätzlich Mitglieder des Prüfungssenats. Nach Möglichkeit soll zumindest ein Mitglied des Prüfungssenats einer anderen Universität (möglichst aus dem Ausland) angehören als die Betreuerin/der Betreuer.

The supervisor can also submit a review, but only in addition to the two external reviewers to be listed here, and without effect on the overall grade. Generally the supervisor and both reviewers are members of the examination committee. As far as possible at least one of the members of the examination committee should be from a different university (preferably abroad) than the supervisor.

Examination Committee

1st Member

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

2nd Member

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

3rd Member

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

4th Member

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

5th Member

Vorname
First Name

Nachname
Last Name

Universität
University

Institut
Institute

Der Prüfungssenat wird durch den Studiendekan/die Studiendekanin auf Grund des Antrages der/des Studierenden festgelegt.
The examination committee is proposed by the candidate and appointed by the Dean of Studies.

Grundsätzlich besteht der Prüfungssenat beim Rigorosum aus der Betreuerin/dem Betreuer, dem „National Expert“ und der/dem Vorsitzenden der Proficiency Evaluation, und den beiden externen Gutachterinnen/Gutachtern.
Generally the examination committee of the PhD defense consists of the supervisor, the national expert and the chair of the Proficiency Evaluation, and the two external reviewers.

Es wird hiermit bestätigt, dass es innerhalb der letzten 2 bis 3 Jahre (für Studierende gemäß den neuen Richtlinien gelten hier 5 Jahre) keine gemeinsamen Publikationen und/oder Projekte mit einer/einem der beiden Gutachter/-innen gegeben hat, und somit zumindest bei einer/einem der beiden Gutachter/-innen kein Interessenskonflikt besteht.

This is to confirm that there have not been any common publications and/or projects with at least one of the two reviewers within the last 2-3 years (according to the new standard procedure within the last 5 years). Therefore there is no conflict of interest with at least one of the reviewers.

Datum
Date

Unterschrift Doktorand/-in
Signature Doctoral Candidate

Datum
Date

Unterschrift Betreuer/-in
Signature Supervisor

Der Prüfungssenat wird genehmigt.
The examination committee is approved.

Datum
Date

Unterschrift Studiendekan/-in
Signature Dean of Academic Affairs
